
 
Protokoll fört vid extrasammanträde med Norrmalms handikappråd onsdagen den 7 juni 2006 
kl.10.30-12.00 i stadsdelsförvaltningens huvudkontor, Tulegatan 13, sammanträdeslokalen  
Tule. 
 
Justeras 2006-06- 
 
 
Olof Söderlind 
 
Justeras 2006-06- 
 
 
Ulrika Pohl Andersson 
 
Närvarande: 
 
Norrmalms handikappråd 
Olof Söderlind, ordförande  HiS 
Ulla Elfving Ekström  IFS 
Louise Lindström  DHR  
Ingrid Duke   RTP-S (närvarande via konferenstelefon)  
Ulrika Pohl Andersson  FUB 
 
Tjänstemän 
Charlotta Johansson Chef för Norrmalms gruppbostäder, punkt 7 
Anneli Lagerberg Chef för enheten för omsorg om funktionshindrade 
Yngve Lindström Chef för stadsmiljöavdelningen 
Annette Luengo Chef för barn och ungdomsavdelningen, punkt 5 
Margareta Sjöberg Chef för socialpsykiatriska avdelningen, punkt 4 
Malin Sommansson Biståndshandläggare för barn och ungdomar, punkt 5 
Britt-Marie Swedberg Rektor på Matteusskolan, punkt 5 
 
Förhinder att deltaga hade anmälts av Teresa Melin och Åke Åberg. 
 
 
1. Godkännande av dagordning 
Den föreslagna dagordningen godkändes. 
 
2. Val av protokolljusterare 
Ulrika Pohl Andersson utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
3. Anmälan av protokolljustering 
Det anmäldes att protokollet från sammanträdet 2006-05-03 har justerats och sänts ut. 
 
4. Svar på frågor om socialpsykiatriska enhetens VP 2006 
Ulla hade vid tidigare sammanträde ställt frågor om den forskningsverksamhet som planeras  
äga rum vid Nya Verkstan. 
  



Margareta berättade att man från och med denna höst aktivt kommer att försöka intressera 
studerande vid Ersta Sköndal Högskola att skriva uppsatser om verksamheterna vid Nya 
Verkstan. Det är alltså fråga om ett samarbete på lång sikt som snart startar och som bör 
kunna bidra till kvalitetsförbättringar. 
 
Det framgick även att socialpsykiatriska enheten årligen går ut med en brukarenkät på Nya 
Verkstan. 
 
Margareta betonade att det är viktigt att hitta fungerande stöd utifrån de behov som 
individerna har.  
 
Margareta underströk att socialpsykiatriska enheten arbetar med personer med långvariga 
psykiska funktionshinder och då enbart med frivilliga biståndsinsatser. 
 
Ingrid frågade om den fysiska tillgängligheten till och i socialpsykiatrins lokaler. Margareta 
svarade att det går att komma in i lokalerna och att det finns handikapptoaletter men att det 
också finns brister i tillgängligheten, t ex gäller detta hissen i Nya Verkstan.  
 
5. Fritidstillsyn inom särskolan 
Med anledning av artikeln i Vi i Vasastan nr 20 2006 om särskolans fritidsverksamhet vid 
Matteusskolan hade Ulrika anmält att hon ville diskutera frågorna vid dagens sammanträde. 
 
Annette Luengo och Britt-Marie Swedberg gav en sammanfattande översikt av 
särskolefritidsverksamheten på Norrmalm. Det framkom tydligt att artikeln inte stämmer 
överens med verkligheten. Det stämmer att fritidslokalerna ligger i skolan och att 
verksamheten inte är integrerad. Lokalerna är dock speciellt ombyggda och inredda för 
ändamålet. Man använder sig även regelbundet av aulan och idrottssalen. Det arrangeras 
också ofta heldagsutflykter. 
Dessutom finns det vid Tre Liljor en öppen kvällsverksamhet för ungdomar med 
funktionshinder. 
 
Det påpekades också att enskilda elever har individuella insatser, såsom avlösarservice och 
beslut om kollo-vistelse. 
 
Handikapprådet tackade för informationen och önskade till kommande sammanträde en 
redovisning av sommarprogrammet, hur många barn/ungdomar som deltagit i verksamheterna 
med mera. 
 
6. Svar på frågor om verksamhetsberättelse för enheten för omsorg om funktionshindrade år 

2005 respektive verksamhetsplan för enheten för omsorg om funktionshindrade år 2006 
Ulrika hade vid tidigare sammanträde ställt frågor om verksamhetsberättelsen för år 2005. 
Anneli Lagerberg lämnade följande svar: 
 
-Avsikten med statistikuppgifterna i verksamhetsberättelsen är att ge en viss belysning av vad 
som skett. Det är bara fråga om ett urval av insatser. Anneli lovade att i kommande 
verksamhetsberättelse skall utförligare statistik lämnas och även personkretstillhörighet skall 
anges. 
 
-Vad beträffar kvalitetsarbetet så berättade Anneli att biståndshandläggarna numera generellt 
sett gör tydligare beställningar än tidigare. Det finns också skriftliga överenskommelser kring 



kvalitet, uppföljning med mera mellan å ena sidan beställarna och å andra sidan 
utförarenheterna för daglig verksamhet, personlig assistans och bostad med särskild service. 
Dessutom använder sig stadsdelen av en granskningsnyckel för kontroll av handläggningen av 
LSS-ärenden. Resultatet av granskningen kommer att ligga till grund för förbättringar. 
 
-Anneli berättade att för närvarande är det cirka 15 brukare som har individuella planer. 
 Enheten har också tagit fram ett informationsblad om individuell plan enligt LSS, som sänds 
ut i samband med alla beslut. 
 
-För att kunna göra den brukaruppföljning som redovisas i verksamhetsberättelsen så sändes 
frågeenkäter ut i samband med att nya beslut togs. Den enskilde behövde dock bara besvara 
en enkät under året. Enkäterna besvarades anonymt varför man ej kan redovisa 
personkretstillhörighet. 
 
-För att genomlysa verksamheten och effektivisera LSS-processen anlitade förvaltningen 
under år 2005 konsulten Tomas Odin. 
 
-Louise hade tidigare tagit upp frågor om bristande information och risken för att en brukare 
skall ”falla mellan stolarna” i vården/omsorgen. Övergången mellan handikappomsorg och 
äldreomsorg  sker ibland inte tillräckligt smidigt. Biståndshandläggarna borde t ex alltid 
presentera sig och berätta vilka de är i samband med handläggarbyte. Anneli berättade att det 
finns rutiner även för dessa frågor men att de förtjänar att uppmärksammas ytterligare. Därför 
skall frågeställningarna utvecklas närmare i bl a nästa verksamhetsplan. 
 
7. Svar på frågor om verksamhetsplan för Norrmalms gruppbostäder 2006 
Charlotta Johansson besvarade de frågor som Ulla tidigare ställt. 
 
Varje hyresgäst har en pärm innehållande bl a personuppgifter, bakgrundsfakta t ex 
fritidsintressen, planering och daganteckningar. Dokumentationen skall vara ett stöd för 
personalen, som ju skall vara hyresgästernas ”förlängda arm”. Ifall det som planeras inte blir 
av så skrivs en avvikelserapport. 
 
Charlotta berättade att man i Norrmalms gruppbostäder har arbetat intensivt med 
dokumentationsfrågor, bl a utifrån den etiska aspekten. Under utvecklingarbetet har man 
också haft tillgång till handledning. 
 
8. Avslutning/Nästa sammanträde 
Handikapprådet konstaterade att dagens sammanträde varit givande bl a med förfaringssättet 
att följa viktiga frågor på detaljnivå. Detta är ett arbetssätt som rådet ämnar fortsätta med. 
 
Handikapprådet ser fram emot nästa samråd med stadsdelsnämnden. 
 
Olof tackade för visat engagemang och avslutade sammanträdet. De närvarande tillönskades 
en trevlig sommar.  
 
Nästa sammanträde äger rum den 6 september 2006 kl.14.00-16.00. 
 
Vid protokollet 
 
Sten Lagerberg 



Sekreterare i handikapprådet 
 


